
CODE：CHRM11

呼伦贝尔.漠河北极村
11 Days 9 Nights

哈尔滨.齐齐哈尔.海拉尔.满洲里.额尔古纳.根河.漠河.北极村

内陆单飞
~漠河-哈尔滨~

Itinerary Status
行程目录

哈尔滨 Harbin ；齐齐哈尔 Qiqihar ；
~哈尔滨市区游览：百年滨州铁路桥-玻璃栈道、防洪纪念塔、
索菲亚教堂广场、中央大街
~齐齐哈尔：扎龙自然保护区+电瓶车、芦苇海、丹顶鹤放飞

哈尔滨
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扎龙自然保护区
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+航拍小视频

敖鲁古雅民俗村

最北邮政局
最北人家

龙江第一湾

草原活动家访

北极星广场
松苑公园

市区游览

海拉尔 Hailar ；满洲里 Manzhouli；额尔古纳 Ergun City
~海拉尔莫日格勒河景区，天下第一曲水十八湾，
~乘坐越野吉普车，体验大草原穿越，
~赠送航拍小视频，呼伦贝尔古城
~满洲里国门景区外观，套娃广场外观，
猛犸象公园+俄罗斯城堡，满洲里夜景，中苏金街商业街
~牧民家访、品奶茶、穿民族服装拍照、下马酒、祭敖包。
~草原放风筝，观赏草原马术表演
~被誉为“亚洲第一湿地”额尔古纳湿地

根河 Genhe ；漠河 Mohe；北极村 North Pole Village
~根河敖鲁古雅民俗村-驯鹿部落（喂食驯鹿）
~漠河北极星广场、漠河松苑公园
~北极村风景区+电瓶车：最北人家、最北邮政局、神州北极碑、外观北陲哨兵
~北极沙洲风景区，北红村景区 ,龙江第一湾（含电瓶车）、乌苏里浅滩。

酒店住宿（或同级）
5* 哈尔滨喜来登酒店 x2晚
5*齐齐哈尔和美国际酒店
5*海拉尔嘉世豪酒店
5*满洲里大酒店
4*根河禾伦酒店
4*漠河峰悦之约大酒店 x2晚
5*北极村索金酒店

吃好料~东北铁锅炖、酱骨头、
齐齐哈尔烤肉自助餐、手把羊肉、
肥羊火锅、烤全羊（15人以上）、
山珍风味、锅包肉、东北农家菜、
龙江冷水鱼、东北饺子、老道外私房菜
 

美食特色

当地 4+5*酒店住宿

参考航班：
D01:吉隆坡广州 CZ8072 0220-0625
D01:广州哈尔滨 CZ3615 0835-1240
D10:哈尔滨广州 CZ3616 1340-1825
D10:广州吉隆坡 CZ2055 2055-0110+1

参考航班



抵达哈尔滨、导游接待，前往游览【百年滨州铁路桥-玻璃栈道】百年滨洲铁路桥，清风徐来，凭栏远跳，
滔滔松花江水与桥上鲜艳的国旗，在落日余晖的映照下，格外优雅静谧，成为松花江上的一道亮丽风景。
打卡【防洪纪念塔】，【中央大街】1925年改称“中央大街”，后来发展成为哈尔滨市最繁华的商业街。
大街北起松花江防洪纪念塔，南至经纬街。它是目前亚洲最大最长的步行街之一。
打卡【索菲亚教堂广场】广场由圣·索菲亚教堂、犹太新会堂和建筑艺术广场三部分组成，以其独特的建
筑景观、欧域风情闻名于海内外。

吉隆坡哈尔滨     （午/晚餐）第1天

哈尔滨3 . 5 h齐齐哈尔   （早/午/晚餐）第2天

前往齐齐哈尔, 游览【扎龙自然保护区+电瓶车、芦苇海、丹顶鹤放飞】扎龙自然保护区是世界最大的芦
苇湿地，也是丹顶鹤的故乡。景区内湖泽密布，苇草丛生，是水禽等鸟类栖息繁衍的天然乐园。6-9月是
观鹤的最佳时节，此时的丹顶鹤比较多, 黑龙江省齐齐哈尔市有“鹤城”美誉，依托扎龙生态资源，着力
打造“世界大湿地，中国鹤家乡”旅游品牌。

齐齐哈尔 5 h  海拉尔   （早/午/晚餐）第3天

前往内蒙古海拉尔、游览莫日格勒河景区，走上观景台观赏天下第一曲水草原十八湾。
接着草原上乘坐越野吉普车，体验大草原穿越，赠送航拍小视频、感受呼伦贝尔草原之美~
返回市区、闲逛于呼伦贝尔古城。

海拉尔3 h  满洲里    （早/午/晚餐）第4天

前往内蒙古与尔罗斯边境城市满洲里、观赏【国门景区外观、猛犸象公园+俄罗斯城堡、外观-套娃广场】
国门景区入口广场上就是中俄贸易互市街，想采购的不用换地方就到了. 

满洲里3 h额尔古纳2 h根河   （早/午/晚餐）第5天

感受满洲里牧民家访（品奶茶、穿民族服装拍照、下马酒、祭敖包）、草原放风筝，草原马术表演
*（如未开放替换俄罗斯家庭家访）*
前往观赏【额尔古纳湿地（含电瓶车）】是中国保持原状态最完好、面积较大的湿地，被誉为“亚洲第一
湿地”，中河流湿地、滩涂湿地、灌木、塔头相伴而生，蜿蜒清澈的河流从湿地中贯穿而过。额尔古纳湿
地的景色随季节变化气象万千，展示着无限生机。
驱车前往根河，入住酒店休息。

根河6 h漠河     （早/午/晚餐）第6天

沿途观赏大兴安岭沿途风光，是一片充满原始森林和自然风光的地区，除了连片的草地，河谷地带湿地滋
养出的灌木丛和稀疏的乔木，山间连绵不断的白桦林~游览【敖鲁古雅民俗村+喂食驯鹿】敖鲁古雅的驯
鹿都很温顺，游客可以与其亲密接触，亲自喂食、抚摸、拍照。“敖鲁古雅”意为杨树林茂盛的地方，在
这里居住着中国最原始的鄂温克使鹿部落。因为这部分人主要放养驯鹿和狩猎为生，整年游荡在大兴安岭
原始森林中~前往中国最北城镇漠河、游览北极星广场。

漠河1 h  北极村（携带1晚行李小包入住北极村）  （早/午/晚餐）第7天

前往北极村【北极村风景区+电瓶车：最北人家、最北邮政局、神州北极碑、外观北陲哨兵】大兴安岭山
脉北麓的七星山脚下，是中国唯一观测北极光的最佳地点，是中国“北方第一哨”所在地，也是中国最北
的城镇。

北极村2 h北红村2 h漠河     （早/午/晚餐）第8天

游览【北极沙洲风景区】寻找打卡最北标志，与俄罗斯阿穆尔州隔江相望，是中国最北的旅游景区，素有
“神州北极”之美称。观赏【乌苏里浅滩】是中国的最北点，国界线是黑龙江中心航道。与俄罗斯隔江相
望，黑龙江从原始森林中静静的流过。名字是乌苏里浅滩，但实际是在黑龙江畔。
前往游览【龙江第一湾风景区】是黑龙江源头流经红旗岭段形成一个“Ω”形江湾，因其景观独特、气势
磅礴俗称为“龙江第一湾”，想要目睹龙江第一湾，需要登上江边山上的观景台，山腰上有木阶梯栈道。

漠河哈尔滨       （早/午或机餐/晚餐）第9天

游览漠河【松苑原始国家森林公园】是东北少有的坐落在城市里的原始森林，它的存在，让人们感受到了
一份亲近的自然之美，也是净化城镇空气的理想场所。送往漠河机场、飞返哈尔滨。
抵达后、前往游览哈尔滨中华巴洛克老街。

哈尔滨吉隆坡      （早）第10天

早餐后，送往哈尔滨机场、乘搭客机飞返吉隆坡。

团费包含：国际机票+内陆机票机场税、飞机餐、来回20kg托运行李、小费、中国免签证   
团费不含：旅游保险、吉隆坡机场接送
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酒店以当地星级为准 .  行程安排仅供参考 ,  以最终航班及酒店确认为准。

Itinerary 行程安排



Arrived in Harbin, the guide reception, to visit the [100 years Binzhou Railway Bridge - glass trestle] 100 years Binzhou Railway Bridge, 
the breeze, jumping over the fence, the Songhua River and the brightly coloured flags on the bridge, in the light of the setting sun, 
exceptionally elegant and quiet, become a beautiful scenery on the Songhua River. 
Viewing [Flood Control Memorial Tower], [Central Street] in 1925 was renamed ‘Central Street’, and later developed into the busiest 
commercial street in Harbin. The street starts from the Songhua River Flood Control Memorial Tower in the north to Jingwei Street in the 
south. It is currently one of the largest and longest pedestrian streets in Asia. [Sofia Church Square] the square consists of St Sophia's 
Church, the Jewish New Synagogue and the Architecture and Art Square, which is famous for its unique architectural landscape and 
European style at home and abroad.

K u a l a  L u m p u rH a r b i n    （L/D）Day01

H a r b i n 3 . 5 h Q i q i h a r   （B/L/D）Day02

Go to Qiqihar, visit [Zalong Nature Reserve + battery car, the Sea of Reeds, cranes fly] is the world's largest reed wetland, but also the 
hometown of the red-crowned cranes. The scenic area is densely populated with lakes, reeds and grasses, and is a natural paradise for 
waterfowl and other birds to live and reproduce. June-September is the best time to watch the cranes, this time there are more cranes, 
Qiqihar City, Heilongjiang Province, has the reputation of ‘Crane City’, relying on the ecological resources of the Zalong, and strive to create 
‘the world's great wetlands, China's crane home town’ tourism brand. The city of Qiqihar, Heilongjiang Province is known as ‘Crane City’. 

Q i q i h a r 5 h  H a i l a r   （B/L/D）Day03

Go to Hailar, Inner Mongolia, visit the Mozhigrad River Scenic Area, up to the observation deck to view the world's first water grassland 
eighteen bays. Then the grassland by cross-country jeeps, experience the prairie crossing, take an aerial video, feel the beauty of the 
Hulunbuir grasslands ~Return to the city, wandering in Hulunbuir Old Town.

H a i l a r 3 h  M a n z h o u l i   （B/L/D）Day04

To Inner Mongolia and Rusian border city of Manzhouli, viewing [the appearance of the State Gate Scenic Area, Mammoth Park + 
Russian Castle, the appearance of the - Nesting Dolls Square] State Gate Scenic Area on the entrance to the square is the China-Russia 
Trade Mutual Market Street, would like to purchase without having to change the place on the way to the. 

M a n z h o u l i  3 h E r g u n  C i t y 2 h G e n h e  （B/L/D）Day05

Feeling of Manzhouli herdsmen home visit (tasting milk tea, wearing national costumes for photos, dismounted wine, sacrificing 
Ovoo), grassland kite flying, grassland equestrian show* (If not open to replace the Russian family home visit)
Go to see the Ergun Wetland (including battery car) 】 is China‘s most well-maintained original state, a large area of wetlands, known as 
‘Asia’s first wetland’, in the river wetlands, mudflat wetlands, shrubs, towers accompanied by a meandering crystal-clear river from the 
wetlands through and through. The scenery of Ergun Wetland changes with the seasons, showing infinite vitality. 、
Drive to Genhe, check in hotel and rest.

G e n h e 6 h M o h e    （B/L/D）Day06

Along the way to enjoy the scenery along the DaxingAnling, is an area full of primitive forests and natural scenery, in addition to continuous 
grassland, river valley area wetlands nourished by scrub and sparse trees, the mountains rolling birch forest ~ 
visit [Aoluguya Reindeer Tribe+ feeding reindeer] Ooluguya reindeer are very tame, tourists can be in close contact with them, personally 
feed, pet, take pictures. ‘Ooluguya’ means the place of poplar forest, where the most primitive Ewenke reindeer tribe in China lives. Because 
this part of the population mainly herds reindeer and hunts for a living, they wander in the primitive forests of the Daxing’Anling Mountains 
all year round~ Go to the northernmost town of China, Mohe, and visit the Polaris Square.

M o h e 1 h  A r c t i c  V i l l a g e （ S m a l l  b a g  t o  c h e c k  i n  h o t e l ） （B/L/D）Day07

Go to the Arctic Village [Arctic Village Scenic Area + battery car: the northernmost home, the northernmost post office, the Arctic 
monument, appearance of the northern frontier sentinel] Daxing'anling mountain range in the northern foothills of the Seven Star 
Mountains, is China's only observation of the Northern Lights of the best place, is China's ‘first post in the north,’ the seat, but also China's 
most northerly town.

A r c t i c  V i l l a g e 2 h B e i h o n g  V i l l a g e 2 h M o h e  （B/L/D）Day08

Visit [Arctic Shazhou Scenic Area] to find the northernmost sign of take photo, and Russia's Amur region across the river, is China's 
northernmost tourist attraction, known as the ‘North Pole of China’. [Ussuri Shoal] is the northernmost point of China, and the national 
boundary is the central channel of Heilongjiang. With Russia across the river, the Heilongjiang River flows quietly through the virgin forest. 
The name is Ussuri Shoal, but it is actually on the Heilongjiang River. To visit the first bay of the [Dragon River Scenic Area] is the source of 
the Heilongjiang River flows through the Hongqiling section of the formation of a ‘Ω’ shaped bay, because of its unique landscape, 
magnificent commonly known as ‘the first bay of the Dragon River’, want to witness the first bay of the Dragon River, you need to climb up 
to the riverside hill on the observation platform, the hillside with wooden steps and stairs. There are wooden steps on the hillside.

M o h eH a r b i n      （B/MoB or L/D）Day09

Visit Mohe [Song yuan Primitive National Forest Park] is one of the few primitive forests in Northeast China that is located in the city, and 
its existence allows people to feel a close to the beauty of nature, and it is also an ideal place to purify the air in the town. 
Transfer to Mohe Airport, fly back to Harbin. Upon arrival, visit Harbin Chinese Baroque Street.

HarbinK u a l a  L u m p u r     （B）Day10

After breakfast, transfer to Harbin airport and fly back to Kuala Lumpur.
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Tour Itinerary

H o t e l s  a r e  s u b j e c t  t o  l o c a l  s t a r  r a t i n g .  I t i n e r a r y  i s  f o r  r e f e r e n c e  o n l y ,  s u b j e c t  t o  f i n a l  f l i g h t  a n d  h o t e l  c o n f i r m a t i o n .

Includes: Air Ticket + Airport Tax, Meals, 20kg Checked Baggage, Tips, Visa Waiver for China.   
Excludes: Travel Insurance, Kuala Lumpur Airport Transfers
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